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ROČNÍK XXI.

Návštěva Mikroregionu Moštěnka
Obec Neubuz je členem sdružení Mikroregionu Slušovicko (MRS). MRS 

už v loňském roce navázal spolupráci s Mikroregionem Moštěnka. 

Mikroregion Moštěnka je sdružení 22 obcí na jižní hranici Olomouckého 

kraje. Loni v září nás členové Moštěnky navštívili v našem regionu. Ukázali 

jsme jim úspěšné projekty realizované v našich obcích, prodiskutovali naše 

„obecní problémy“.  Letos jsme se vypravili zase my k nim. 

35 zástupců obcí MRS vyjelo v pátek 21. září v 7.30 z náměstí ze Slušovic. 

První zastávkou byla obec Bochoř, kde jsme navštívili 23. základnu vrtulníko-

vého letectva Edvarda Beneše. Prohlédli jsme si zblízka vrtulníky, řídící věž, 

nechali si předpovědět počasí na další den, shlédli jsme přelety vrtulníků 

v různých výškách a vyslechli povídání jak o základně, tak i o vojenské misi 

v Afgánistánu. Vše bylo velmi zajímavé nejen pro pány starosty. Další zastáv-

kou byla obec Moštěnice a její kompostárna, kde likvidují biologický odpad 

z celého regionu. Poté následoval oběd v místní školní jídelně, kterou provo-

zuje firma Eurest. Po obědě jsme zamířili do obce Beňov, kde už na nás čekaly 

v místním kostele sv. Františka z Assisi děti ze Základní umělecké školy B. 

Kozánka z Přerova. Kulturní zážitek byl obrovský. Mísily se skladby starých 

mistrů i současných umělců, zazněla i píseň Tenkrát na západě v podání 

mladé zpěvačky. Dále jsme v Beňově navštívili muzeum arcibiskupa A. C. 

Stojana a prohlédli jsme si kroniky obcí. V malé obci Líšná (cca 250 obyvatel) 

jsme si prohlédli mateřskou školu a kulturně společenský areál. 

 Dokončení na straně 2
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Z P R Á V Y   Z   O B C E

Závěr dne patřil městysu Dřevohostice. 

Zde je hlavní dominantou zámek s vyhlíd-

kovou věží a hasičské muzeum plné histo-

rické hasičské techniky. Opravdu stojí za 

shlédnutí. Vše je v majetku obce. Večer 

jsme zakončili přátelským posezením 

u cimbálu s ochutnávkou vín a bohatou 

diskuzí. 

Celá akce (i s počasím) byla velmi vyda-

řená a všichni si odnesli spoustu nezapo-

menutelných zážitků.

R.Z.

O Z N Á M E N Í
o době a místě konání voleb do zastupitelstva kraje

Starostka obce Neubuz v souladu s ustanovením § 27 zákona č. 130/2000 Sb. o volbách 

do zastupitelstev krajů 

o z n a m u j e:

1. Volby do zastupitelstva kraje se uskuteční v pátek 12.10. 2012 od 14.00 hod. do 

22.00 hod., v sobotu 13. 10. 2012 od 8.00 hod. do 14.00 hod.

2. Místem konání voleb v okrsku č. 1 je zasedací místnost obecního úřadu v Neubuzi.

3. Volič je povinen při hlasování prokázat totožnost a státní občaství.

4. K zajištění pořádku a důstojného průběhu hlasování ve volební místnosti je každý 

povinen uposlechnout pokynů předsedy Místní okrskové volební komise.

5. Každý volič se musí před hlasováním odebrat do prostoru určeného pro úpravu hla-

sovacích lístků.

6. Každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem voleb hlasovací lístky. 

Ve dnech voleb může volič obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti.

V Neubuzi dne 27. 9. 2012 Ing. Renata Zábojníková, starostka

Virtuální prohlídka obce 
Na webových stránkách obce Neubuz 

www.neubuz.cz je odkaz na virtuální 

prohlídku obce. 

Podívejte se na to, jak je naše dědinka 

pěkná v podzimním slunci. K vidění je 

škola, kaplička, budovy obecního úřadu, 

hasičárny, obchodu, parčík na návsi, hos-

půdka Moštárna a sportovní areál.

Informace na e-mail 
Velmi často se setkáváme s tím, že naši 

spoluobčané „o ničem neví“. Nemají kabe-

lovku, rozhlas neslyší, kolem nástěnky 

nechodí a na web obce jen občas. Rádi 

bychom proto pro vás, kdo máte zájem, 

zavedli službu – Aktuální informace na 

e-mail. Na základě vašeho zájmu vám 

budeme zasílat informace o pořádaných 

akcích, aktuální informace obce, hlášení 

místního rozhlasu apod. Kdo máte o tuto 

bezplatnou službu zájem, nahlaste svoji 

e-mailovou adresu na úřadě. Nejlépe 

elektronicky na adrese: obec@neubuz.cz.

Pomoc Zlínského kraje
Obec Neubuz uzavřela v srpnu 2011 se 

Zlínským krajem dohodu o poskytnutí 

podpory na realizaci projektu nazvaného: 

„NÁVRH ÚZEMNÍHO PLÁNU NEUBUZ“ 

v rámci podprogramu Podpora obnovy 

venkova. Zlínský kraj se v ní zavazuje pos-

kytnout obci Neubuz finanční podporu ve 

výši max. 132.000 Kč (cca 70 % skutečných 

způsobilých výdajů vynaložených na pro-

jekt). Obec Neubuz se zavazuje do 30. 11. 

2012 realizovat výše uvedený projekt 

a předložit závěrečnou zprávu.

Co to je strategický plán obce
Strategické plány jsou novým typem programových dokumentů regionů, měst 

a obcí. Jsou striktně požadovány při získávání dotací, zvláště z fondů Evropské unie. 

Jedná se o dokument, který formuluje plánování rozvoje celé komunity, jejího fungová-

ní i rozvoje celého území. Tato strategie musí být komplexní s důrazem na souvislosti 

a vzájemnou podporu navržených cílů a programů. Musí také respektovat a navázat na 

Strategii rozvoje regionu a Strategii rozvoje Zlínského kraje. Strategický plán je dlouho-

dobým dokumentem naznačujícím záměry obce na období minimálně deset let, který 

se nemůže omezit pouze na jedno volební období zastupitelstva, či na období platnos-

ti územního plánu. Strategický plán vzniká v partnerském dialogu mezi veřejnou a pri-

vátní sférou, mezi občany, podnikateli, majiteli pozemků, politiky, odborníky a správou 

obce a státu. V podstatě představuje jistou formu dohody o tom, čeho chce obec v nej-

bližším desetiletí dosáhnout a jak při tom hodlá postupovat. Je to dokument, na 

jehož vytvoření se může podílet každý občan, nerozhoduje věk, vzdělání, majet-

kové poměry. Nejedná se však o dokument neměnný, naopak musí být průběžně 

porovnáván se skutečností a aktualizován. Strategický plán usiluje o dosažení rovnová-

hy mezi tím, co občané chtějí a tím, co je možné, rovnováhy mezi dalším rozvojem 

a ochranou stávajících přírodních a kulturních hodnot.

Strategický plán nemůže být pouze politickou proklamací. Musí se stát důležitým 

nástrojem řízení obce. Znamená to, že k jeho záměrům a prioritám bude přihlíženo při 

sestavování rozpočtu obce a programu investičních akcí. Rovněž tak územní plán 

a jeho změny by měly vycházet ze strategického plánu jako jistým způsobem nadřaze-

ného dokumentu (SP je v podstatě základem zákonem požadovaného zadávacího 

dokumentu). Strategický plán umožní obci zejména:

– naplňovat dlouhodobé cíle a strategickou vizi obce,

– rozhodovat v zastupitelstvu v širším koncepčním rámci,

– koordinovat aktivity a zájmy různých subjektů působících v obci,

– lépe prosazovat a chránit veřejný zájem,

– kvalifikovaně formulovat další koncepční dokumenty,

– stanovit priority investičního programu. 

Strategický plán musí vycházet z analýzy současného stavu, zhodnotit silné a slabé 

stránky obce, její rozvojové příležitosti a pojmenovat existující rizika.

Důležité body strategického plánu: Pracovní příležitosti / Kvalita života / Doprava / 

Technická infrastruktura / Řízení a správa.

Obec má jedinečnou příležitost aktivně ovlivnit svoji budoucnost, pokud přijme 

a uskuteční dlouhodobý a promyšlený program směřující k naplnění své strategické 

vize. Vizí budoucí Neubuze je obec úspěšná, prosperující a přitažlivá pro své občany 

i návštěvníky; obec úhledně upravená, čistá, představující přirozené centrum atraktivní 

lokality pro bydlení a trávení volného času; obec s harmonickým prostředím; a obec se 

spolehlivou technickou infrastrukturou a vstřícnou správou.

Jarmila Šebestová
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Odpadové 

hospodářství 
Upozorňujeme občany, že od 1. 1. 2013 

dojde v naší obci ke změně systému 

vybírání poplatků za svoz a likvidaci 

komunálních odpadů. 

Poplatky se budou vybírat na osobu a ne 

za popelnici jako doposud. V současné 

době se připravuje vyhláška, která bude 

tuto povinnost každého občana upřesňo-

vat. K této změně muselo dojít hlavně 

z toho důvodu, že Technické služby 

Vizovice ukončily k 31. 8. 2012 svoji činnost 

a daly obci výpověď na smlouvu zajišťující 

svoz a likvidaci odpadů. Do konce roku 

byla podepsána objednávka s firmou 

Marius Pedersen Group a současně probí-

há sloučené výběrové řízení na poskytova-

tele této služby spolu s dalšími 8 obcemi. 

Pouze TS Vizovice nám byly svolné fakturo-

vat za popelnici, ostatní firmy o tom 

nechtějí ani slyšet. Všechny fakturují za 

skutečné množství svezeného odpadu, tzn. 

za tunu odpadu. Byli jsme zároveň posled-

ní obec z okolí, která prodávala žetony na 

popelnice. 

Sazba poplatku na osobu se skládá ze 

dvou složek. Část jsou náklady za uplynulý 

rok rozpočítány na poplatníky (max. 750 

Kč), druhá část – pevný poplatek stanove-

ný obcí (max. 250 Kč). Maximální poplatek 

na poplatníka za kalendářní rok tedy může 

činit 1.000 Kč. Výše poplatku bude stano-

vena ve vyhlášce na základě výpočtu. 

R.Z.

Obnova katastrálního operátu 

katastrálního území obce Neubuz
Katastrální úřad pro Zlínský kraj, Katastrální pracoviště Zlín oznamuje, že dokončil 

obnovu katastrálního operátu a dnem 12. 9. 2012 vyhlašuje jeho platnost. V praxi to zna-

mená, že nadále už existují jen jedny druhy parcel, tzv. KN parcely. Dřívější PK (pozemko-

vé) parcely už neexistují. Každý majitel pozemků měl možnost konzultace s pracovníkem 

katastrálního úřadu na obecním úřadě. Kdo konzultaci nestihl a chtěl by se seznámit se 

změnami na svém listu vlastnickém, má možnost nahlédnout do změnových sestav u p. 

Zábojníkové. Pokud u majitele pozemků nastala změna – přečíslování parcel nebo změna 

výměr, je povinen podat k 31. 1. 2013 nové přiznání k dani z nemovitosti na Finanční úřad. 

Případné námitky k obnovenému operátu podávejte na Katastrální úřad Zlín. Na webo-

vých stránkách obce je v pravém sloupci odkaz na program Geoportál Gepro. Zde si 

můžete prohlédnout celý katastr obce Neubuz, najít si své parcely, změřit plochy apod. 

Program má mnoho funkcí a je neustále aktualizovaný a tedy již „digitalizovaný“.

 R.Z.

Oprava komunikace 

se zdařila 
Plánovaná oprava komunikace mezi 

Neumannovým a Šebestovým byla do-

končena. O tuto opravu usilovala obec již 

od roku 2007, kdy se začala silnice propa-

dat a sesouvat do zahrad. Letos Zlínský kraj 

na základě intenzivního jednání a neustá-

lého připomínání stavu vozovky uvolnil na 

tuto akci finance. 

Celkové náklady na opravu činily 

téměř 2.750.000 Kč. Obec se podílela na 

spolufinancování částkou 119. 645 Kč! 

Tím vyvracím všechny spekulace, které se 

šíří obcí. Vždy se Vás snažím pravdivě infor-

movat o všech akcích i o jejich financování. 

Obec neopravovala silnici – opravovalo 

ji Ředitelství silnic Zlínského kraje, pro-

tože je jejím vlastníkem. Ani se neopra-

vovala proto, že zde bydlí zastupitel p. 

Šebesta – byla by opravena i kdyby zde 

nebydlel nikdo. A prosím důrazně ty, kteří 

po obci podobné bludy šíří, aby si vždy 

důsledně přečetli dostupné informace! 

R.Z.

Fungování kabelové televize se blíží ke svému konci 
Kabelová televize byla vybudována v roce 1992. Životnost byla plánována na 10  

max 15 let. To znamená, že už dávno přesluhuje. 

Funkčnost je zajištěna samozřejmě neu-

stálou údržbou a investicemi, které činí 

ročně nemalou částku. Na základě konzul-

tací s firmou Satturn, která se o kabelovou 

televizi stará a rozhodnutí ZO Neubuz, 

bude kabelová televize ke dni 30. 6. 2013 

odpojena. Každý má dostatečně dlouhou 

dobu se na tuto skutečnost připravit. 

Je možné přijímat pozemní digitální 

vysílání nebo si pořídit satelit. Pokud bude 

mít někdo zájem o pomoc přes firmu 

Satturn, ať se přihlásí na obecním úřadě. 

Další informace se týká programové 

skladby kabelové televize. Program Mar-

kíza bude za současných podmínek vysílat 

do konce října. Pokud bychom ji chtěli při-

jímat dále, museli bychom pořídit nový 

přijímač za cca 20.000 Kč. Což už samozřej-

mě dělat nebudeme. Namísto toho bude 

vysílat program NOVA FANDA. Díky zhor-

šujícím se technickým podmínkám se 

stává, že některé programy vypadávají. 

Většinou jdou nahodit zpět malým tech-

nickým zásahem na řídící jednotce (když 

o výpadku víme). Neváhejte proto zavolat 

na OÚ, tel. 577 983 693 nebo 603 844 550 

a závada bude odstraněna. 

Kdo z občanů už nebude mít o kabe-

lovou televizi zájem od nového roku, 

nahlaste tuto informaci na úřadě – stačí 

telefonicky. 

R.Z.

SETKÁNÍ SENIORŮ
pátek 16. listopadu v 17.00 hod.

společenská místnost

Program:

Děti z neubuzské školy • Bohaté občerst-

vení • Taneční vystoupení • Tombola • 

Hudební duo Ivan a Danka

Srdečně Vás zveme a těšíme se na 

společně prožitý večer.

Zastupitelstvo obce Neubuz

Soutěž O KERAMICKOU POPELNICI
Krajské kolo populární soutěže, která hodnotí množství vytříděného separovaného 

odpadu přepočtené na jednoho obyvatele města nebo obce, proběhlo v letošním roce 

už pošesté v historii. Obce a města soutěží ve třech kategoriích (města a městyse, obce 

nad 500 obyvatel a obce do 500 obyvatel).

V soutěži jsou každoročně hodnoceny aktivity obcí a měst v oblasti nakládání 

s komunálním odpadem, a to především v tříděném sběru využitelných složek. 

Hodnocení obcí se provádí na základě údajů poskytovaných obcemi do systému EKO-

KOM v rámci jejich pravidelného vykazování.

Obec Neubuz se v kategorii obcí do 500 obyvatel umístila na krásném devátém 

místě a získala certifikát za vzorné třídění.
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Sbor dobrovolných hasičů Neubuz

Pohárové soutěže
V období prázdnin a dovolených pořá-

dají hasičské sbory pohárové soutěže. 

Tato sportovní klání se od sebe liší tím, 

že pořadatelé přidávají do soutěží 

netradiční disciplíny, aby neproběhl 

pouze požární útok, ale aby se družstvo, 

nebo jednotlivci poprali se zajímavým 

úkolem, a tím se stává soutěž pro divá-

ky zajímavější. 

Na začátku prázdnin jsme jeli s žáky na 

Provodov. V nelehkém terénu obsadilo 

družstvo 4. místo. Odpoledne soutěžili 

muži. Rozdělovač a oba útoky museli pře-

konat okno a teprve pak pokračovali 

v požárním útoku. Na nerovné terénu a za 

deště se našim mužům dařilo a získali 

pohár za 1. místo. 

Na další pohárové soutěže jezdilo pouze 

družstvo mužů. Kdo se byl podívat na sou-

těži v Ostratě, musí uznat, že se zde pořa-

datelé „vyřádili“ a pro družstva připravili 

nelehký terén , který vyžadoval velmi dob-

rou kondičku. Naše družstvo obsadilo 8. 

místo, jelikož šla voda později, a to nestači-

lo na pohárové umístění. 

Na noční soutěži v Kašavě opět pršelo, 

ale soutěžící družstva jela naplno. Naši 

muži ztratili cenné vteřiny při spojování 

savic a zkončili na 11. místě. 

Ze Želechovic, kde útoky běžely do 

prudkého kopce se dařilo a družstvo si při-

vezlo pohár za 2. místo. 

Velmi zajímavá soutěž proběhla v Lud-

kovicích. Ve velmi pěkném sportovním 

areálu pořadatelé připravili soutěžícím 

několik překážek chvílemi i nebezpečných, 

ale všichni předvedli velmi pěkné výkony. 

Naši muži byli sedmí. Tak snad to bude 

příští rok lepší. 

Ještě v září si jeli naši muži zasoutěžit do 

Tučap, ale chybička u koše je opět připra-

vila o vteřiny a tak skončili na 9. místě. 

Někdy se dařilo, jindy ne, ale ten, kdo sle-

duje hasičské soutěže, ví, že musí být 

sehranné družstvo sedmi lidí a nikdo nesmí 

udělat chybu a zaváhat, protože pak se 

ztrácejí vteřiny a někdy dělí družstvo v cel-

kovém pořadí setiny sekundy. Na všech 

soutěžích se sbírají cenné zkušenosti a je 

vidět, co je potřeba zlepšovat. 

Družstvo mužů reprezentovalo náš sbor 

na soutěži O pohár hejtmana Zlínského 

kraje. Dosáhli velmi pěkného umístnění – 

3. v okrese a 13. v kraji. 

Gratulujeme a děkujeme za vzornou 

reprezentaci sboru a obce.

V letošním roce skončili v kategorii star-

ších žáků Jakub Bělíček, Jakub Hynčica, 

Dominika Trunkátová a Míša Garguláková. 

Přejeme všem, aby se jim dařilo na školách, 

kam po prázdninách nastoupili a začali 

studovat. Doufáme, že nám dle možností 

budou pomáhat s mladšími žáky, aby to, 

co se v hasičském kroužku naučili, předá-

vali dál a snad i někteří budou v hasičském 

sportu pokračovat.

Pohárová soutěž Březová

Již tradičně jezdí muži a ženy nad 35 let 

na pohárovou soutěž na Březovou. Letos 

nás zaskočilo velmi chladné počasí. Niko-

mu to neubralo na dobré náladě a s chutí 

jsme se pustili do sportovního klání. Jelo 

se na dva útoky. Ženy trochu potrápila 

voda v sacím vedení, ale přesto obsadily 3. 

místo. Muži při druhém pokusu „zabrali“ 

a to je vyneslo na velmi pěkné 2. místo. 

Na závěr vyšlo i sluníčko a zpestřilo velmi 

pěkné sportovní odpoledne na Březové.

Kdo navštíví naši hasičskou zbrojnici, je 

mile překvapen, velkým množství pohárů, 

které přivezli ze soutěží žáci, ženy i muži. 

Věnovali hodně času tréninkům, protože 

vítězí jen ti nejlepší. Ale důležité je, že ti, co 

dělají hasičský sport, mají chuť být pořád 

lepší a lepší... 

Ivana Tomšů
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První víkend v září patří v Neubuzi vždy 

hasičům, konkrétně soutěži „O pohár sta-

rostky obce“. Letos to byl výjimečně až 

druhý víkend, protože v sobotu 1. září se 

jela populární „barumka“ a všichni fandili 

silným strojům. Silné stroje, tentokrát 

hasičské, se proto na neubuzském hřišti 

sjely až v sobotu 8. září, kdy se konal už 8. 

ročník soutěže. Počasí bylo jako na objed-

návku, slunečné, ale ne moc horké, prostě 

tak akorát. V pravé poledne zazněl povel 

„nástup“ pro družstva mladších a starších 

žáků. Sjelo se jich celkem 16 (7 mladších 

a 9 starších). Malí hasiči srdnatě bojovali 

a v pohodě zvládali zvláštní úkol. V letoš-

ním roce spočíval v proplížení se pod pře-

kážkou spolu s hadicí, která se před pře-

kážkou připojila na rozdělovač, za překáž-

kou se na ni připojila proudnice, přeskočila 

se další překážka, za čáru položila hadice 

a až zvuk klaksonu odstartoval zbytek 

družstva, aby provedlo útok. Všechna druž-

stva útok dokončila, i když někdy s problé-

my. Bouřlivé povzbuzování přihlížejících je 

vždy donutilo, aby udělali vše pro shození 

terčů. U mladších žáků se na prvních třech 

místech umístila družstva: Provodov, 

Hrobice A a Neubuz. U starších zvítězily 

Zádveřice, stříbro získalo Ublo a bronz 

Neubuz. Po celé odpoledne si děti mohly 

nechat u odbornic namalovat nějakou 

ozdobu na obličej. A tak se nám po hřišti 

proháněli tygři, spidermanové, motýlci 

i různí zloduchové. Ještě větší boj, než při 

požárním útoku, nastal tradičně při sbírání 

sladkostí, které padaly z nebe. Naštěstí to 

všichni přežili ve zdraví a nikoho neušlapa-

li. Povzbudit soutěžící družstva přišel 

i kolemjedoucí kandidát na hejtmana Zlín-

ského kraje, senátor, pan Jiří Čunek. Když 

jsme se ho ptali, jak se o naší soutěži 

dozvěděl, tak řekl: „Jel jsem kolem a viděl 

moc hasičských aut a lidí, tak jsem se stavil 

na kus řeči a klobásku.“ Po předání pohárů 

dětem začala soutěž pro dospělé. I těch se 

sjelo požehnaně - 8 družstev žen a 13 druž-

stev mužů. Mimo delší trať byly podmínky 

pro závod stejné jako u dětí. Problémy 

dělalo jen plížení pod překážkou některým 

prostorově výraznějším závodníkům. Ale 

zvládli to všichni. U soutěže dospělých 

všechna družstva útoky dokončila. V silné 

konkurenci mužů získali zlato muži z Pršt-

ného, stříbro braly Zádveřice a bronz při-

padl Hrobicím B. Naši muži A, ti kteří vozí 

poháry z téměř každé soutěže, skončili na 

sedmém místě. Doma se vždycky tak moc 

snaží, že se jim nějaká maličkost nepovede. 

Ale jednou to určitě vyjde. Muži B, tzv. staří 

páni, měli útok super rozjetý, ale někde se 

ztratila voda. Výsledný čas tak stačil až na 

12. místo. V jejich věku není důležité 

vyhrát, ale zúčastnit se! Neubuzské ženy se 

snažily o stošest, i čas měly dobrý, ale 

bohužel některé byly lepší. Konečné pořadí 

– 6. místo. I tak všem moc gratulujeme 

a děkujeme za podané výkony. Velké podě-

kování patří všem hasičům i nehasičům, 

kteří se vzorně postarali o zdárný průběh 

soutěže, občerstvení pro soutěžící a náv-

štěvníky, nachystání i úklid hřiště. 

Ještě jednou díky moc. R.Z

O pohár starostky 
obce Neubuz
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Jako přes kopírák začala letošní sezona. 

Shodně jako ta loňská. Nezachytili jsme 

začátek a po dvou prohrách jsme se ocitli 

až na samém konci tabulky. Když už nás 

předstihla taková mužstva jako je Hvozdná 

B a Lutonina, tak to svědčí o tom, že v muž-

stvu přestala vládnout pohoda. Což se 

odráží i na výsledcích. V mužstvu došlo ke 

změně, když odešel zkušený Marian Har-

gaš, místo něho přišel do mužstva matador 

Roman Štalmach. 

Mužstvo se zase začíná zvedat na vyšší 

příčky, ale svými chybami se často připra-

vují o lepší umístění. Pro příští sezonu 

bychom chtěli doplnit mužstvo alespoň 

o 2 zkušené hráče, abychom se vyvarovali 

stále stejných chyb. Momentálně je muž-

stvo na 5. místě v tabulce s 10 body. 

VÝSLEDKY • Neubuz/Lutonina 2:2, 

Neubuz/Jasenná 2:5, Neubuz/Hvozdná 

1:6, Lužkovice/Neubuz 1:2, Neubuz/Vizo-

vice 3:1, Trnava/Neubuz 4:2, Neubuz/

Kašava „B“ 3:2.

Naši střelci v loňské sezoně:

Pšenka 21, Vrba 16, Janeczko 10, Zubíček 

Zdeněk 8, Březík 7, Matula Ondra 5, Šebesta 

3, Červenka 2, Ševců 2, Hargaš 1, Rudl 1, 

Zubíček Josef 1, Matula Petr 1 branek

Mladí fotbalisté začali sezonu soustře-

děním

Po loňské zkušenosti absolvovali mladí 

fotbalisté opět soustřední v Neubuzi. 

Soustředění se vydařilo a i počasí přálo. 

Touto cestou chceme poděkovat obecní-

mu úřadu, hlavně starostce paní Záboj-

níkové, za „azyl“ v kulturní místnosti v Neu-

buzi. Dále pak mysliveckému sdružení a FC 

Neubuz za pomoc při soustředění.

Vyvrcholením soustředění bylo fotbalo-

vé utkání mladší a starší přípravky se stejně 

starými hráči z Rakouska a to „SV DONAU 

Víděň“. I když jsme oba zápasy prohráli, tak 

to byl pro kluky nevšední zážitek zahrát si 

s tak věhlasným týmem utkání. Pro kluky 

z Vídně byl zase zážitek když se nad hřiš-

těm objevilo letadlo a začaly "padat z ne-

be" bonbóny. 

U táboráku a opékání buřtu si potom už 

všichni rozuměli... 

Soustředění bylo ukončeno v neděli 

ráno návštěvou Galaxie ve Zlíně.

Rudl Lucien

Z   n a š í   š k o l y 

1. FC NEUBUZ – FOTBALOVÉ ZPRAVODAJSTVÍ

Začala fotbalová sezona 2012 / 2013

Od 1. 8. 2012 jsem byla jmenována do funkce ředitelky základní 

školy Neubuz. Není pro mě lehké přebrat školu po předchozí paní 

ředitelce Staroveské, která tuto příspěvkovou organizaci vedla 

skvěle dlouhá léta. Za tu dobu se změni-

la celá legislativa, organizace i financo-

vání školství a hlavně se změnil celkový 

pohled na úlohu ředitele, učitelů a ostat-

ního pedagogického personálu a vyrov-

návání se s těmito skutečnostmi není 

vždy lehké ani příjemné. 

Školní rok se rozběhl velice dobře, ve 

vyučovacím procesu už se většina prv-

ňáčků cítí jako doma. Je na nich znát, že 

předškolní příprava s návštěvami naší 

malotřídky jim lépe pomohla orientovat 

se nejen v prostorách školy. Všechno 

běží tak, jak má a třídy už aktivně pracují 

podle plánu. 

Od 1. října nastala změna v obsazení 

místa školnice. Paní Kamila Garguláková 

– dlouholetá pracovnice, na vlastní žá-

dost odešla. Chtěla bych jí ještě jednou 

moc poděkovat za její svědomitou práci 

pro školu a přeji hodně úspěchů v dal-

ším zaměstnání. Na její místo nastoupila 

slečna Karolína Sovjáková, které přeji, ať 

se jí mezi námi všemi líbí. 

Pro chod školy byla a bude důležitá 

spolupráce s obcí, a ta funguje na velmi 

dobré úrovni. Chci za to poděkovat, pro-

tože v době velkého finančního tlaku 

není vůbec jednoduché uspokojit celkové nároky všech. 

Přeji si, aby naše malá školička byla výchovně vzdělávací institu-

ce s přátelskou a tvůrčí atmosférou, která nadprůměrně připraví 

všechny žáky do každodenního života. Přitom bude respektovat 

jejich individuální možnosti a schopnosti a důsledně řešit problé-

my rodičů i žáků. Otevřená škola umožňuje aktivní účast rodičů na 

vzdělávání svých dětí, snadno mohou 

zjistit, co se za zdmi školy s jejich dětmi 

děje, mohou sledovat jejich úspěchy 

a včas se dozví o jejich problémech. 

Rodiče a široká veřejnost jsou co nej-

srdečněji zváni k návštěvám školy, peda-

gogové i já jsme připraveni se jim věno-

vat. Během roku budeme pořádat draki-

ádu, dny otevřených dveří, pracovní 

dílny, jarmarky, kulturní pásma a vystou-

pení zaměřená na valašské tradice 

a zvyky, akademii, výstavy prací žáků, 

sportovní programy a jiné aktivity. Při 

různých příležitostech se mohou rodiče 

dostat přímo do výuky a vstřebat tak 

atmosféru ve třídě. 

I nadále budeme zařazovat projektové 

dny, kdy žáci dostanou příležitost proje-

vit svou iniciativu, pracovat ve skupin-

kách a aktivně proniknout do vybrané 

části probírané problematiky a prezen-

tovat ostatním výsledky své práce.

Akce, které nás čekají v tomto školním 

roce, budou podrobněji uveřejněny na 

webových stránkách školy.

Závěrem bych ráda popřála našim 

dětem, aby se jim ve škole líbilo. Spo-

lečně se budeme snažit, aby se co nejví-

ce naučily a přitom sem chodily rády. Svým kolegyním pevné 

nervy a rodičům dostatek trpělivosti se svými ratolestmi.

 Mgr. Petra Výchopňová
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Návštěva Zoo Lešná
Již tradičně jsme se vydali na první výlet ve školním roce mezi zvířátka. Tentokrát nás 

čekal v zoo pan průvodce, který nás provedl pavilonem opic a tučňáků. Nejprve jsme 

pozorně poslouchali jeho zajímavý výklad ke každému z druhů. Potom si nás všechny 

ještě vyzkoušel, to aby věděl, kolik dětí dávalo pozor. Myslím, že jsme nezklamali. Však 

i projekt, který následoval hned po tomto výletě ukázal, kolik nových věcí si všechny 

děti zapamatovaly.

Počasí nám přálo, a tak i procházka k dalším expozicím byla příjemná. Zvířata se nám 

představovala v celé své kráse. Na závěr některým zbylo ještě sil na řádění v lanovém 

centru. Ty, které už bolely nožky, jistě potěšila i závěrečná projížďka vláčkem. Příští rok 

se budeme zase těšit na shledanou!

Laď ka P.

Personální obsazení školy
Hodně se diskutovalo o špatné kvalifiko-

vanosti pedagogů na naší škole a o úrovni 

školy. Proto jsem se rozhodla, ještě jako 

ředitelka, že na škole budou pracovat jen 

učitelky a vychovatelky plně kvalifikované. 

Tento školní rok se nám podařilo tuto pod-

mínku konečně splnit.

Od 1. 8. 2012 na místo ředitelky ZŠ 

Neubuz nastoupila paní Mgr. Petra Výchop-

ňová. Vyučuje a je třídní učitelkou v 3. a 5. 

ročníku. Ve druhé třídě vyučuje a je třídní 

učitelkou v 1., 2. a 4. ročníku Mgr. Lydie 

Staroveská. Mgr. Ladislava Pekařová učí 

angličtinu, přírodovědu a vlastivědu ve 3., 

4. a 5. ročníku.

Funkci vychovatelky ve školní družině 

vykonává Hana Vávrová, která ukončila 

dvouleté pedagogické studium na Evrop-

ském polytechnickém institutu s.r.o. sou-

kromé vysoké škole v Kunovicích pedago-

gické studium a získala „Osvědčení“ 

o absolvování programu celoživotního 

vzdělávání odbornou kvalifikaci pro pří-

mou pedagogickou činnost ve funkci 

vychovatelky. Všechny zkoušky z pedago-

giky, didaktiky, psychologie i obhajobu 

závěrečného projektu zvládla s vyzname-

náním s prospěchem výborným. K jejímu 

úspěchu gratulujeme a přejeme ji mnoho 

úspěchu v její práci.

Práci školnice vykonává od 1. 10. 2012 

paní Karolina Sovjáková a obědy vydává 

paní Blanka Juříková.

Lydie Staroveská

PASOVÁNÍ PRVŇÁČKŮ

Slavnostním dnem pro naše nové žáky 

bylo letos pondělí 3. září. Celkem šest 

nových tváří zasedlo do lavic ZŠ Neubuz. 

Všichni byli slavnostně přivítáni nejen pís-

ničkou. To jim jejich starší spolužáci chtěli 

tak trochu předvést, co všechno se v této 

škole mohou naučit. Na každého ze čtyř 

prvňáčků čekala trasa, kde museli ukázat 

svoji zručnost a odvahu. Zdolali ji na jed-

ničku s hvězdičkou. Nakonec si odnesli 

tričko školy, zazvonili na zvoneček a 

„HURÁÁ!“ škola může začít. Jedna žačka 

pak posílila třídu druháků a další třídu čtvr-

ťáků. Laď ka P.

Velký Meděr
V sobotu ráno jsme já, mamka a taťka jeli 

do Velkého Meděru na Slovensko.

Měli jsme jet asi čtyři hodiny, ale zabloudili 

jsme, tak jsme na místo dorazili později. Na 

místě jsme se ubytovali, nachystali si věci na 

bazén a vyrazili. Byla tam velká hala a v ní 

šest pokladen, kde jsme zaplatili a dostali 

čipy k projití. Po vstupu do areálu jsme si 

našli místo ve stínu na rozložení dek. Já už 

jsem chtěla jít do bazénu s tobogánem, a tak 

jsme s mamkou konečně vyrazily. Bohužel 

tobogán nejel. Tak jsem šla s taťkou do kryté-

ho bazénu. Po koupání v krytém bazénu, 

jsme společně prošli termální bazén i takový 

hrací. Byla tam spousta vodních průlezek. 

Také jsem odpočívala. Na závěr dne byla 

sladká tečka – výborná točená zmrzlina! Po 

celodenní únavě jsem usnula brzy.

Další den bylo strašné horko – ostatně 

jako obvykle. Ten den byla v areálu výborná 

pizza. Další dny jsme postupně navštívili 

všechny bazény. Jediný bazén, který jsem 

nevyzkoušela, byl minibazének pro miminka. 

Celkem jsme tam byli pět dnů. Hodně jsem se 

tam opálila a odpočinula si. 

Doufám, že příští rok pojedeme znovu.

Míša Esterková
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Jubilanti

14. 10. Oškerová Božena, č.p. 31 81 let 

10. 10. Miková Marie, č.p. 107 75 let 

16. 11. Hynčicová Božena, č.p. 6 85 let 

18. 11. Gargulák Břetislav, č.p. 39 65 let 

19. 11. Hynčicová Emilie, č.p. 86 84 let 

20. 11. Jarcovjáková Marie, č.p. 69 85 let 

29. 11. Zahořáková Marie, č.p. 89 86 let

Narození

25. 7. 2012 Michal Trunkát, č.p. 105

Chočské vrchy, Bešeňová

Jak se stalo v obci zvykem, patří vždy 

jedna zářijová sobota turisticky zaměře-

nému výletu. Nejinak tomu bylo i letos, 

a tak ze spolupráce Obce Neubuz a ces-

tovní kanceláře Rapant vzešel jedno-

denní výlet k našim východním souse-

dům. 

V sobotu 29. září se vydala skupina asi 

čtyřiceti lidí na Slovensko, kde čekaly 

účastníky hned dvě možné alternativy 

denního programu. 

Skupina plavců si už od rána užívala ter-

málních vod v komplexu Bešeňová, turisté 

se pak vydali i s průvodcem na výšlap do 

Chočských vrchů. Jednalo se o čtyřhodino-

vou procházku, jejíž hlavním bodem byl 

Svorad v nadmořské výšce necelých 940 

metrů. Systém žebříků a řetězů, umožňující 

průchod Prosieckou dolinou, mohl připo-

mínat loňský výjezd do Jánošíkových dier. 

Není třeba zmiňovat, že všichni dokončili 

túru ve výborném čase a bez zranění. Také 

turistům byl potom umožněn přesun do 

Bešeňové, kde si mohli řádně odpočinout 

a oddechnout. 

Jelikož počasí zájezdu spíše přálo, nebyl 

problém využít možnosti koupání jak ve 

venkovních, tak i ve vnitřních bazénech. 

Není tedy divu, že všichni odjížděli příjem-

ně unavení. Následovala ještě jedna zas-

távka – Salaš Krajinka. Odtud si každý mohl 

odvézt domů „kousek Slovenska“, ať už 

v podobě ovčího sýra, domácího másla, 

nebo čerstvě upečeného chleba. Letošní 

výlet se opět vydařil a nezbývá, než čekat, 

co si pro nás obec připraví za rok.

Veronika Sedláčková


